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Donnerstag, 28. Juli 2022 / Thursday, 28th July 2022 
13:30 – 15:30 Registration 

15:30 – 15:45 Grußworte / Greeting and words of welcome 

15:45 – 16:30 

Keynote 
Implementing Midwife-led Continuity of Care (MLCC), a balancing act between science and politics.  
Die Umsetzung von "Midwife-led Continuity of Care" - ein Balanceakt zwischen Wissenschaft und Politik. [Vortrag auf 
Englisch] 
Franka Cadée, The Netherlands 

16:30 – 16:50 

Vortrag 1 / Presentation 1 
Birth Justice – Intersektionale Perspektiven auf die Begleitung von Schwangerschaft, Geburt und früher Elternschaft. 
Birth Justice – intersectional perspectives in the provision of maternity care throughout pregnancy, childbirth, and parenthood. 
Christiane Winkler, Emine Babac 

16:50 – 17:15 Pause / Break 

17:15 – 17:35 

Vortrag 2 / Presentation 2 
Die Perspektive geflüchteter Frauen in der perinatalen Gesundheitsversorgung: Übersetzen und Verstehen im Kontext 
qualitativer Forschung. 
The perspective of refugee women in perinatal healthcare: translating and understanding in the context of qualitative 
research. 
Milena Wegelin, Nour Abdin 

17:35 – 17:55 

Vortrag 3 / Presentation 3 
Abortion in Switzerland: psychosocial factors, cantonal indicators and potential preventive measures. 
Schwangerschaftsabbrüche in der Schweiz: psychosoziale Faktoren, kantonale Indikatoren und potenzielle Präventions- 
ansätze. [Vortrag auf Englisch] 
Jean Anthony Grand-Guillaume-Perrenoud, Thomas Steffen 

17:55 – 18:15 
Vortrag 4 / Presentation 4 
Die randomisiert kontrollierte, multizentrische Studie „Be-Up: Geburt aktiv“: Effekt der komplexen Intervention. 
The randomized controlled, multicentre trial "Be-Up: Birth Active": effect of a complex intervention. 
Gertrud M. Ayerle, Rainhild Schäfers, Elke Mattern, Sabine Striebich, Theresa Oganowski, Ronja Ocker, Gregor Seliger 

18:15 – 19.30 Get Together 
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Chancengleichheit 
Equality & Equity in Childbirth 

28 & 29 July 2022 
 

Zürcher Hochschule für Angewandte Wissenschaften (ZHAW) 
Zurich University of Applied Sciences 

Katharina-Sulzer-Platz 9, CH-8401 Winterthur, Switzerland 

Alle Vorträge werden simultan vom Deutschen ins Englische und vom Englischen ins Deutsche übersetzt. Die Posterpräsentationen (mit einer Aus- 
nahme) und die Workshops finden auf Deutsch statt und werden nicht übersetzt. 
All presentations will be simultaneously translated from German into English and from English into German. The poster sessions (except one) and the work- 
shops will be held in German and will not be translated. 
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Freitag, 29. Juli 2022 / Friday, 29th July 2022 

08:30 – 09:00 Registration 

09:00 – 09:20 

Vortrag 5 / Presentation 5 
Erwerb von Hebammenkenntnissen in Geburtshäusern: Förderung der Chancengleichheit durch die Wahl des 
Geburtsortes. 
Acquisition of midwifery skills in birth centres: promoting equity through choice of birthplace. 
Nancy I. Stone, Dorothea Tegethoff, Gillian Thomson 

09:20 – 09:40 
Vortrag 6 / Presentation 6 
Konstruktion und Validierung eines Fragebogens zur Arbeitszufriedenheit von Hebammen. 
Construction and validation of a questionnaire on the job satisfaction of midwives. 
Joana Streffing, Gertrud Ayerle 

09:40 – 10:00 

Vortrag 7 / Presentation 7 
Praxisprojekt: Entwicklung einer evidenzbasierten und frau-zentrierten App für die Schwangerschaft. 
Practical project: development of an evidence-based and woman-centered app for pregnancy. 
Mirjam Peters, Rainhild Schäfers 

10:00 – 10:15 Pause / Break 

10:15 – 11:05 Posterpräsentation (3 Gruppen) / Poster session (3 groups) 

11:05 – 11:10 Pause / Break 

11:10 – 12:00 Posterpräsentation (3 Gruppen) / Poster session (3 groups) 

12:00 – 13:30 Mittagessen / Lunch 

13:30 – 14:50 Parallel Workshops (80 minutes) 

14:50 – 15:00 Pause / Break 

15:00 – 15:20 

Vortrag 8 / Presentation 8 
Wohlbefinden von Begleitpersonen während einer physiologischen Geburt innerhalb der Studie „Be-Up: Geburt 
aktiv“. 
Well-being of accompanying persons during a physiological birth within the clinical trial „Be-Up“. 
Nadine Schmitt, Gertrud Ayerle 

15:20 – 15:40 

Vortrag 9 / Presentation 9 
Intervenierende Bedingungen auf das väterliche Sicherheitsempfinden im Kontext der Geburt – Teilergebnisse einer 
Grounded Theory Studie. 
Conditions intervening the fathers' sense of security in the context of childbirth - partial results of a grounded theory study. 
Therese Werner-Bierwisch, Sabine Metzing, Claudia Hellmers 

15:40 – 16:00 

Vortrag 10 / Presentation 10 
Gleiches Glück für Alle? Unsicherheitsintoleranz als Risikofaktor der maternalen emotionalen Anpassung im 
peripartalen Zeitraum. 
Equal happiness for all? Uncertainty intolerance as a risk factor for maternal emotional adjustment in the peripartal period. 
Kristina Stanzel 

16:00 – 16:20 Pause / Break 

16:20 – 16:40 

Vortrag 11 / Presentation 11 
"Schwangerschaft ressourcenorientiert erleben" (SRE-Studie) - Das Züricher Ressourcen Modell (ZRM) als 
Intervention zur Stressreduktion in der Geburtsvorbereitung. 
"Experiencing pregnancy resource oriented" - The Zurich Resource Model (ZRM) as an approach toward stress reduction 
during the antenatal periods. 
Tamara Schneider, Julia Weber, Nicola H. Bauer 

16:40 – 17:00 

Vortrag 12 / Presentation 12 
Symptome des Geburtsbeginns und deren Assoziation zum Betreuungsbedarf in der Latenzphase – Ein Scoping 
Review. 
Symptoms of onset of labour and their association with early labour care needs - A scoping review. 
Susanne Grylka-Baeschlin, Antonia Müller 

17:00 – 17:30 Abschluss / Conclusion & Poster Award (Gold, Silver and Bronze) 

 


